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Protokoll 4/2025 

fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 20 mars 2025 kl. 18:30-19:51, Skarpnäcks 
kulturhus, SKarpnäcks allé 25 
 

Ledamöter Cecilia Obermüller (MP) Ordförande 
Monica Lövström (S) 2:e vice ordförande 
Curre Hansson (S) 
Kristina Persdotter (S) 
Pontus Olsson (S) 
Ledrian Utter (V) 
Kristina Lutz (M) 
Johan Brege (M) 
Billy Östh (M) 
Lena Kling (L) 
Sergej Salnikov (SD) 
Berit Dahlström (V) §§9-10 ersätter Jessica Nilsson (V) 
Helén Dahlgren (V) §8 ersätter Jessica Nilsson (V) 
Karro Olofsson (C) ersätter Gunnar Caperius (C) pga jäv 
 

Ersättare Domino Kai (MP) 
Mahtab Sayadi (S) 
David Wikström (S) 
Robert Svenander (S) 
Eva Vänglund (S) 
Helén Dahlgren (V) §§9-10 
Ann-Sofie Söderberg (M) 
 

Övriga närvarande Hanna Jakhammer Tf stadsdelsdirektör 
Mia Berggren nämndsekreterare 
Elisabet Tullgren Avdelningschef 
Lena Hedin Avdelningschef 
Johanna Hult Avdelningschef 
Jonas Ransmyr Ekonomichef 
Stefan Lundh Kommunikatör 
 

Justerare Cecilia Obermüller (MP), Gunnar Caperius (C) 
 
 

Paragraf §§8-10 
 

Sekreterare Mia Fridfeldt Berggren 
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§ 8 
Ansökan om föreningsbidrag 2025  
SKA 2024/767 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag i huvudsak i 

enlighet med förvaltningens förslag. 
2. Stadsdelsnämnden utökar tillfälligt ramen för 

föreningsbidraget 2025 med 20 000 kr som tilldelas Biograf 
Reflexen. 

  
Bakgrund 
I nämndens verksamhetsplan för 2025 finns 900 000 kronor avsatta 
för föreningsbidrag (498 tkr) och föreningslokaler (402 tkr). 
  
Totalt inkom 35 ansökningar om föreningsbidrag vid årets 
ansökningsförfarande. 
  
Fler föreningar än tidigare år har ansökt och alla de som ansökt och 
som har haft en komplett ansökan i linje med stadens direktiv har 
beviljats bidrag. Nämnden välkomnar att fler föreningar bildas och 
bidrar till Skarpnäcks stadsdels aktiva föreningsliv. 
  
Ingen av föreningarna har dock fått hela beloppet man sökt och 
många har även tilldelats lägre belopp än föregående år. 
  
Neddragningen för Biograf Reflexen önskar nämnden mildra, med 
ett tillägg om 20 000 kronor, från ett bidrag om 150 000 kr till 170 
000 kr. Biograf Reflexen – med ett brett utbud för barn, ungdomar 
och vuxna - är en viktig del av Kärrtorps- och hela stadsdelens 
kulturutbud. Biografen är idag till stor del beroende av 
stadsdelsnämndens bidrag och nämnden ser gärna att Biograf 
Reflexen undersöker kompletterande bidragsmöjligheter. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I nämndens verksamhetsplan för 2025 finns 900 000 kronor 
avsatt för föreningsbidrag och föreningslokaler. Förvaltningens 
förslag till fördelning till föreningarna utgår utifrån 
stadsdelsnämndens riktlinjer för föreningsbidrag. 
 
Förutom bidrag till enskilda föreningar bekostar nämnden även ett 
antal föreningslokaler som kan användas kostnadsfritt av 
stadsdelsområdets lokala föreningsliv. Hyrorna för dessa uppgår till 
cirka 402 000 kronor per år. 
 
Totalt inkom 35 ansökningar om föreningsbidrag vid årets 
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ansökningsförfarande. Förvaltningen föreslår att samtliga av dessa 
föreningar beviljas föreningsbidrag. Dessa föreningar bedöms leva 
upp till de grundläggande kraven i riktlinjerna inklusive 
demokrativillkoret. Föreningarna bedriver en prioriterad verksamhet 
som kompletterar och stödjer förvaltningens insatser. Många 
föreningar har sökt stöd tidigare och då visat på god kvalitet i sin 
verksamhet. Föreningarna har en utpräglad lokal verksamhet inom 
stadsdelsområdet eller har regional verksamhet där 
stadsdelsområdet ingår. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 
beviljar föreningsbidrag omfattande 498 000 kronor i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets, 
Socialdemokraternas och Vänsterpartiets gemensamma förslag till 
beslut. Tjänstgörande ersättare Karro Olofsson (C) yrkar bifall till 
Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas gemensamma förslag 
till beslut. Ledamot Sergej Salnikov (SD) ansluter sig till 
Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är Miljöpartiets, Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets respektive Centerpartiets, Moderaternas och 
Liberalernas samt förvaltningens förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt Miljöpartiets, Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
förslag. 

Reservation 
Tjänstgörande ersättare Karro Olofsson (C), ledamot Kristina 
Lutz m.fl. (M), ledamot Lena Kling (L) och ledamot Sergej 
Salnikov (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
ett gemensamt förslag till beslut enligt följande: 
  

- Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
  
- Att föreningsbidragsramen utökas med 60 000 kr 
  
- Att Kulturföreningen Biograf Reflexen erhåller 210 000 kr i 
föreningsbidrag. 
  

För oss går vikten av ett livaktigt och fritt kulturliv inte att 
överskatta. Särskilt i de fall många av våra invånare drar nytta av 
den – och allra helst då den bidrar till trygghet tack vare liv och 
rörelse på platsen. 
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Biograf Reflexen är en viktig aktör i stadsdelens kulturella liv. 
Under 2024 tog Biograf Reflexen emot nära 12 000 besökare. Det 
var filmer av olika slag: för vuxna, matinéer, livesänd opera, 
skolbio och filmfestival för elever och lärare. Biografen har under 
årens lopp haft besök av en rad regissörer och skådespelare vid 
premiärvisningar. 
  
Den ideellt drivna Biograf Reflexen är garanten för att andra 
kulturella aktörer ska kunna verka, som t ex andrahandshyresgästen 
Teater Reflexen. Teatern använder biografen för sina repetitioner 
och föreställningar. 
  
Biografen används även som samlingslokal. Bland annat har ABF 
studiecirklar en gång i månaden här och PRO har sina månadsmöten 
i lokalen. Andra föreningar har möjlighet att hyra lokalen och på 
biografen hålls bland annat välbesökta konserter och poesiaftnar. 
  
Biograf Reflexen har utnämnts till en "särskilt viktig biograf" av 
Svenska Filminstitutet. 
  
Biografen lyser dessutom upp torget och aktiviteterna gör att här är 
mer rörelse än det annars skulle vara. Därmed har Reflexen även en 
stor trygghetsskapande funktion. 
  
Biografen invigdes 1961 i SF:s regi. 1977 tog Kulturföreningen 
över driften och biografen har drivits ideellt sedan dess. Efter 
stadsdelsreformen 1996 erhöll biografen bidrag till hyran från 
stadsdelen och bidraget uppgick då till 196 000 kr. Förra året var 
bidraget 210 000 kr – en nivå det har legat på under senare år – och 
nu har förvaltningen alltså föreslagit 150 000 kr samtidigt som 
hyran för 2025 kommer att uppgå till 495 000 kr. 
  
Många av Kulturföreningen Biograf Reflexens aktiviteter riktar sig 
till stadsdelens samtliga invånare. Under de senaste åren balanserar 
verksamheten på nollresultat. Förvaltningens förslag till bidrag 
innebär att biografverksamheten och andra kulturaktiviteter i 
lokalen inom en snar framtid kan vara ett minne blott. 
 
Handlingar i ärendet 

• SKA 2024/767-41 (Godkänd - R 1) Ansökan om 
föreningsbidrag 2025 

• 1931489 Förteckning beviljat föreningsbidrag 2025 
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§ 9 
Redovisning av föreningsbidrag 2024  
SKA 2024/749 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningarna enligt 

förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden beviljade år 2024 föreningsbidrag på en summa om 505 
000 kronor fördelat på 31 föreningar. Förvaltningen har granskat 
inkomna handlingar och tillämpat nämndens riktlinjer för 
föreningsbidrag i bedömningarna. Alla föreningarna som fick 
bidrag har inkommit med återredovisningar där det framgått att 
bidragen i huvudsak har använts som planerat. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

• SKA 2024/749-35 (Godkänd - R 1) Redovisning av 
föreningsbidrag 2024 
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§ 10 
Redovisning av extra föreningsbidrag 2024  
SKA 2024/766 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningarna enligt 

förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden beviljade år 2024 föreningsbidrag i en extra utlysning, 
totalt på en summa om 334 300 kronor fördelat på elva föreningar. 
Förvaltningen har granskat inkomna handlingar och tillämpat 
nämndens riktlinjer för föreningsbidrag i bedömningarna. Alla 
föreningarna som fick bidrag har inkommit med återredovisningar 
där det framgått att bidragen i huvudsak har använts som planerat. 
Tre föreningar har inte kunnat bedriva sin verksamhet i sin helhet 
eller använt det fulla bidraget och har återbetalat en del av det 
utbetalda bidraget. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

• SKA 2024/766-14 (Godkänd - R 1) Redovisning av extra 
föreningsbidrag 2024 
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